



## HEAD COACH

Beaconsfield Bluefins is a community based club located on Montreal's West Island with 130 swimmers of all ages and levels. We are recognised as one of the top provincial clubs in Quebec with swimmers who compete at the highest level within the province and nationally.

The Beaconsfield Bluefins is looking for a dynamic coach with a competitive edge to assume the head coaching responsibilities. Reporting to the Board of Directors, this position will be responsible for managing all coaches and developing training plans for all athletes to ensure their continued development. The head coach will supervise the senior age group swimmers and oversee all other groups. The candidate will also be responsible for developing and maintaining good working relationships with all swimmers, parents, City of Beaconsfield representatives, and other Bluefins stakeholders.

## REQUIREMENTS (include but are not limited to):

- • High School Diploma;
- • CEGEP Certificate;
- • University degree not required, but preferred;
- • Minimum coaching Level 2 Certificate;
- • Minimum 5 years coaching experience;
- • Minimum 3 years coaching experience at the age group level;
- • Minimum 2 years supervisory experience;
- • National Lifeguard Certificate;
- • Be able to pass a mandatory background check;
- • Strong knowledge of competitive swimming and swim technique with a proven record of

producing well-rounded swimmers with sound biomechanics;

- • Bilingual (French and English);
- • Excellent verbal and written communication skills;
- • Proven enthusiasm for working with youth;
- • Valid driver's license;
- • Basic computer skills.

## DUTIES (include but are not limited to):

- • Work closely with the Board of Directors to establish Team goals;
- • Work closely with the Coaches and Technical Team to develop and implement the training plan

(including dryland) for all age groups from the youngest novices to the appropriate Performance

Age group level;

- • Educate and supervise all coaches;
- • Determine meet schedule for all age groups;
- • Train and prepare elite age group athletes for competitions;
  
- • Teach proper swim techniques;
- • Facilitate regular staff meetings as required;
- • Attend board meetings as required;
- • Establish a reliable and respected on-deck presence;
- • Communicate with swimmers and parents regarding all aspects of the athlete's performance

and training;

- • Develop a strong professional relationship with the City of Beaconsfield Recreation Center Staff;
- • Attend all scheduled swim meets;
- • Oversee individual and team entries to all swim meets;
- • Assist with planning and implementing home swim meets;
- • Work closely with webmaster to update Bluefins website regularly and send monthly newsblast

to Bluefins families;

- • Complete all administrative tasks in a timely fashion;
- • Perform any other related tasks as assigned.

## LOCATION:

Beaconsfield, Quebec

## COMPENSATION:

Bluefins offer a competitive pay structure - salary will be based on experience. If this position is of interest to you, please send your resume to [president@bluefins.ca](mailto:president@bluefins.ca) by June 15th 2017

## ENTRAINEUR CHEF

Les Bluefins de Beaconsfield est un club de natation communautaire basé dans l'ouest de l'île de Montréal avec 130 nageurs de tout âge et niveaux. Nous sommes reconnus comme l'un des clubs de haut niveau de la province dont les nageurs atteignent les niveaux les plus hauts que ce soit aux compétitions provinciales ou nationales.

Les Bluefins de Beaconsfield cherchent un entraîneur dynamique avec un avantage concurrentiel pour assumer les responsabilités d'entraîneur chef. Répondant au conseil d'administration, l'entraîneur chef doit être responsable de tous les entraîneurs et

développer les plans d'entraînements de tous les athlètes pour s'assurer de leur développement continu. L'entraîneur chef entrainera le groupe d'âge senior tout en supervisant tous les autres groupes. Le candidat devra aussi être capable de développer et garder de bonnes relations avec les nageurs, les parents, la ville de Beaconsfield et tout autres représentant des Bluefins.

## EXIGENCES (non exhaustives):

- • Diplôme d'École Secondaire;
- • Diplôme du CEGEP;
- • Diplôme Universitaire non obligatoire mais préférable;
- • Entraîneur Certificat Niveau 2 Minimum;
- • 5 années d'expérience minimum en tant qu'entraîneur;
- • 3 années d'expérience en tant qu'entraîneur au niveau groupe d'âge;
- • 2 années d'expérience minimum en supervision;
- • Certificat national de sauveteur;
- • Faire l'objet d'une vérification obligatoire des antécédents;
- • Connaissance approfondie de la natation de compétition ainsi que des techniques de nage avec

une expérience reconnue pour former des nageurs accomplis ayant une biomécanique solide;

- • Bilingue (français-anglais);
- • Bonnes compétences en communication verbale et écrite;
- • Enthousiasme pour travailler avec les jeunes;
- • Permis de conduire valide;
- • Compétences informatiques de base.

## TÂCHES (non exhaustives):

- • Travailler en étroite collaboration avec le conseil d'administration pour établir les objectifs d'équipes.
- • Travailler en étroite collaboration avec les entraîneurs et l'équipe technique pour développer et implémenter le plan d'entraînement (incluant l'entraînement hors-piscine) pour tous les groupes d'âge des plus jeunes aux groupes d'âge les plus performants;
- • Éduquer et superviser tous les entraîneurs;
- • Déterminer l'agenda des compétitions pour tous les groupes;
- • Entraîner et préparer le groupe d'âge Elite pour les compétitions;
- • Enseigner les techniques de nages appropriées;
- • Faciliter les réunions du personnel selon le besoin;
- • Participer au conseil d'administration selon le besoin;
- • Établir une présence respectée et fiable autour de la piscine;
- • Communiquer avec les nageurs et parents tout aspects concernant l'entraînement et la

performance des athlètes;

- • Développer une relation professionnelle forte avec le personnel du centre récréatif de Beaconsfield;
  - • Être présent aux compétitions de natation;
  - • Superviser les entrées individuelles et de l'équipe aux compétitions;
  - • Aider avec la planification et la mise en place des compétitions à Beaconsfield;
  - • Travailler en étroite collaboration avec le webmaster pour mettre à jour le site Internet et envoyer des informations mensuelles aux familles ;
  - • Parachever toutes les tâches administratives de façon opportune;
- Exécuter toutes autres tâches connexes attribuées.

### LIEU:

Beaconsfield, Québec

### SALAIRE:

Bluefins offre une structure de rémunération compétitive – le salaire sera basé sur l'expérience.

Si vous êtes intéressé(e) par ce poste, veuillez envoyer votre CV à [president@bluefins.ca](mailto:president@bluefins.ca) jusqu'au 15 juin 2017.